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Úvodník
Měsíční omezení příjezdu do města máme

zdárně za sebou. Přestože uzavírka kopce od
pumpy znamenala velký zásah do normální
dopravy, podařilo se připravit další odjezdové
a příjezdové cesty, díky kterým se povedlo
rozmělnit dopravu a úplně nezahltit cestu sta-
rým údolským kopcem k radnici. Jsem velmi
rád, že mnoho místních (a časem i přespol-
ních) využívalo odjezdové cesty přes Sokolí
hnízdo, přes Veveří na Mýtiny a do H. Strop-
nice, a také cestu od nakolické pískovny do
Byňova. Tyto cesty sice byly trochu delší než
průjezd „Údolákem“, ale každé auto, které
takto využilo alternativní trasu odlehčovalo
průjezd na nejsložitějším úseku v kopci. I díky
tomu jsme mohli trochu upravit semafory a
prodloužit interval ve směru do NH.

V průběhu celého měsíce jsem vnímal zvýše-
nou ohleduplnost řidiček a řidičů, kteří chápali,
že při cestě z kopce je třeba dávat přednost těm,
kteří jedou nahoru. Drtivá většina se rychle na-
učila stát u strany cesty tak, aby druhá strana
mohla projíždět a aby mohl projíždět nejen busík převážející cestující
na náhradní nádraží v Údolí, ale částečně i zásobování. Nebylo to vždy
snadné, ale zvládli jsme to…

Chtěl bych proto ještě jednou všem poděkovat za toleranci a ohledu-
plnost v průběhu již proběhlých uzavírek a omezení. To nejhorší máme
již za sebou. Při některých dalších pracích se sice ještě k částečným
uzavírkám semafory vrátí, ale už by to nemělo nějak zásadně omezovat
provoz. Věřím, že i tato menší omezení zvládneme a že nové cesty
s chodníky nám pak budou dělat radost a hlavně přispějí k zlepšení
dopravy a bezpečnosti chodců i řidičů.

Mgr. Vladimír Hokr, starosta města

Na mistrovství Evropy v karate WUKF 2024 ve Varšavě vybojoval čes-
ký tým ve složení (zleva) David Šenkýř, Martin Hermann a Martin Slá-
ma, stříbrnou medaili v disciplíně kata týmů mužů

Opravdu skvělý zážitek měli diváci z vtipného
představení Můžem i s mužem 2, které se ode-
hrálo v plném sále hotelu Máj. Známé herečky
předvedly brilantní herecké výkony a divadlo
mělo velký pozitivní ohlas

Fotografie z Koželužny při počítání knoflíků
na jedné z 62 textilních koláží. Výstava Knoflí-
ková písnička byla krásnou „tečkou“ letošní
výstavní sezony. Kdo nepropásl možnost tuto
výstavu navštívit, má určitě zásobu obyčejné
radosti z „člověčí šikovnosti“ na celý podzim.
Více uvnitř čísla.                                         KJ

Návrh na úpravu návsi v Údolí u Nových Hradů od architekta Tomáše
Petráška
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Předškoláčci si tradičně vytvořili v keramické
dílně s paní Mackovou vánoční výrobky. Vyrá-
bění z hlíny je velice baví a těší se z výrobků,
které mají jako památku na školku

Dne 16.10. proběhla další podzimní přednáška v Kulturně
– spolkovém domě. O zvycích a tradicích našich předků
na Novohradsku nám povídal spisovatel a historik Alois
Sassmann

Malí rybáři se nadchli při kamarádském sou-
těžení o nejlepší úlovek u Hasičského rybníka
v Údolí u Nových hradů

Milá návštěva jezevčíků paní chovatelky Capákové z chovatelské stanice Caleste
Cascata ve školní družině, která dětem udělala opravdu radost

Na zahradě mateřské školky se za pěkného
podzimního počasí opravdu vydařila tvořivá
akce „dýňování“, které se zúčastnily děti s ro-
dičema i prarodičema

FOTOOHLÉDNUTÍ
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Zápis z 72. schůze městské rady
ze dne 27.09.2024

Přítomni: členové rady:
Mgr. Vladimír Hokr, starosta města
Jan Kollmann, místostarosta
Ing. Eva Ševčíková, člen rady
Mgr. Michal Jarolímek, člen rady
s hlasem poradním:
Ing. Vladimír Schusser
Omluveni:
Ing. Ladislava Bártová, člen rady

Bylo projednáno:

� 1. Kontrola usnesení z 71. jednání rady
města
Rada města bere bez připomínek na vědomí
kontrolu usnesení z 71. jednání rady města.

� 2. INTERREG VI-A Rakousko – Česká
republika – Paměť CZ-AT hranice
Rada města schvaluje podání žádosti o pos-
kytnutí dotace v rámci projektu „Paměť
CZ-AT hranice“ z programu INTERREG
VI-A Rakousko – Česká republika.
(Rada projednala návrh žádosti o poskytnutí
dotace v rámci projektu „Paměť CZ-AT hra-
nice“ z programu INTERREG VI-A Ra-
kousko – Česká republika. Město Nové
Hrady je jedním z partnerů projektu s vlast-
ním rozpočtem, ze kterého budou hrazeny
investiční i neinvestiční náklady k rozšíření
expozice skanzenu železné opony a vytvo-
ření nové expozice. Celkové způsobilé
náklady na projekt: 982.986,88 EUR,
z toho město Nové Hrady: 218.972,48
EUR, požadovaná částka dotace pro měs-
to Nové Hrady činí 175.177,98 EUR.)

� 3. Rozpočtové opatření č. 10/2024
Rada města schvaluje rozpočtové opatření
č. 10/2024.
(Rada obdržela od MěÚ Nové Hrady, Ekono-
mického odboru návrh rozpočtového opat-
ření č. 10/2024.)

Zápis z 73. schůze městské rady
ze dne 2.10.2024

Přítomni: členové rady:
Mgr. Vladimír Hokr, starosta města
Jan Kollmann, místostarosta
Mgr. Michal Jarolímek, člen rady
Ing. Eva Ševčíková, člen rady
s hlasem poradním:
Ing. Vladimír Schusser
Omluveni:
Ing. Ladislava Bártová, člen rady

Bylo projednáno:

� 1. Kontrola usnesení z 72. jednání rady
města
Rada města bere bez připomínek na vědomí
kontrolu usnesení z 72. jednání rady města.

� 2. Prodej pozemku KN 2206, k.ú. Vyšné
– po zveřejnění
Rada města souhlasí s prodejem pozemku
parc. č. KN 2206 v k. ú. Vyšné obci Nová
Ves nad Lužnicí za částku 249.908 Kč (část-

ka je tvořena prodejní cenou nemovitosti, tj.
232.000 Kč a cenou znaleckého posudku, tj.
17.908 Kč) a postupuje návrh ke schválení
zastupitelstvu města.
(Rada města projednala žádost obce Nová
Ves n. Lužnicí ve věci prodeje pozemku
parc. č. KN 2206 v k.ú. Vyšné. Jedná se
o pozemek v rámci osady Žofina huť, pro
který nemá město Nové Hrady využití.)

� 3. Darovací smlouva – vodovod +
kanalizace
Rada města souhlasí s návrhem darovací
smlouvy s paní Hanou K., Nové Hrady pro
převod technické infrastruktury v celkové
hodnotě 445.000 Kč.
(Rada obdržela od paní Hany K., Nové Hra-
dy návrh Darovací smlouvy. Návrh smlou-
vy řeší převod dokončené stavby technické
infrastruktury (prodloužení hlavního vodo-
vodního řadu v délce 41 m, V-PE80 a pro-
dloužení kanalizačního řadu v délce 19 m,
PVC DN250). Pořizovací hodnota díla čini-
la 445.000,- Kč, z toho hodnota vodovodní
přípojky: 285.500 Kč a kanalizační přípo-
jky: 159.500 Kč.)

� 4. Zápis OV Byňov, Jakule, Štiptoň
Rada města bere na vědomí zápis Osadní-
ho výboru Byňov Jakule Štiptoň ze dne
09.09.2024.
Rada města společně s Osadním výborem
Byňov, Jakule a Štiptoň děkují panu M. Vo-
chozkovi st., paní Janě Balkové a všem, kte-
ří se podíleli na přípravě a realizaci setkání
rodáků 2024.
Prodeje pozemků budou realizovány a po-
stupovány zastupitelstvu města Nové Hrady
po schválení jednotných pravidel při naklá-
dání s nemovitým majetkem ve vlastnictví
města Nové Hrady.
(Rada projednala zápis Osadního výboru
Byňov Jakule Štiptoň ze dne 09.09.2024.
Jednání se zúčastnil starosta města. Osadní
výbor projednal otázku rychlosti průjezdu
vozidel osadou Byňov s tím, že bylo dojed-
náno, že starosta města požádá Policii ČR o
zvýšený dohled nad rychlostí projíždějících
vozidel, zejména těch nákladních. Starosta
města informoval OV o instalaci nábytku a
baru do kulturní místnosti v Byňově (KD).
Byla projednána cena za pronájem místnos-
ti k soukromým akcím a diskutována otázka
dne otevřených dveří s hudebním vystoupe-
ním. Dle možností hudební kapely bude ter-
mín stanoven na říjen či listopad. Starosta
města také informoval o posunu jednání ve
věci odkoupení pozemku pod naprojektova-
ným chodníkem v osadě Jakule. Bylo dojed-
náno, že zástupci OV společně se starostou
města vytipují vhodná místa k instalaci pa-
nelů s fotografiemi z historie i současnosti
Byňova, Jakule a Štiptoně. K financování
realizaci bude následně podána žádost
v rámci Fondu malých projektů. Ve věci
nezaplachtovaného nákladního vozu spo-
lečnosti NEMA, ze kterého za jízdy odlétá
štěpka, bylo konstatováno, že přes opakova-
né urgence u vedení společnosti nedochází
k nápravě. Bude proto kontaktována Policie
ČR. Starosta města dále informoval OV o ře-

šení problémů s rušením klidu a o provedení
deratizace u objektů v majetku města (zajis-
tily TSM Nové Hrady). Osadní výbor vzal
na závěr jednání na vědomí informaci
o průběhu setkání rodáků v červnu 2024
(V Byňově si mohli zájemci prohlédnout
KD a výstavu starých i nových fotografií.
V restauraci na Jakuli pak proběhlo set-
kání s hudebním vystoupením.). Osadní
výbor a město Nové Hrady vyjádřily po-
děkování panu M. Vochozkovi st., paní
Janě Balkové a všem, kteří se na přípravě
setkání podíleli. Setkání rodáků je plánová-
no i pro příští rok s tím, že termín byl stano-
ven na 28. června.)

� 5. Nominace za zřizovatele ZŠ Nové
Hrady do školské rady
Rada obdržela od ředitele ZŠ Nové Hrady
Mgr. Karla Kříhy žádost o jmenování tří
členů školské rady jako zástupců zřizovate-
le. Školská rada má 9 členů, jednu třetinu
volí zákonní zástupci nezletilých žáků, jed-
nu třetinu tvoří členové zvolení pedagogic-
kými pracovníky a jednu třetinu zástupci
zřizovatele. Rada projednala návrhy nomi-
nací a jmenovala jako zástupce zřizovatele
členy Školské rady při ZŠ Nové Hrady paní
Mgr. Olgu Tuscherovou, pana Mgr. Micha-
la Jarolímka a pana Mgr. Vladimíra Hokra.
Příloha: Nominace do školské rady (1 str.)
Hlasování: 4 pro návrh
Usnesení: Rada jmenuje jako zástupce zři-
zovatele členy Školské rady při ZŠ Nové
Hrady pro období 2024–2027 paní Mgr.
Olgu Tuscherovou, pana Mgr. Michala Ja-
rolímka a pana Mgr. Vladimíra Hokra.

� 6. Pacht – k.ú. Údolí u Nových Hradů,
Štiptoň, Nové Hrady, Nakolice
(po zveřejnění)
Rada města schvaluje uzavření pachtovních
smluv dle výběrového řízení k některým
pozemkům v majetku města v katastrálních
územích Nové Hrady, Údolí, Štiptoň a Na-
kolice dle návrhu a pověřuje starostu města
podpisem příslušných pachtovních smluv na
období s dobou pronájmu do 30.9.2029.
(Rada města po provedeném výběrovém ří-
zení projednala návrh na uzavření pachtov-
ních smluv k některým pozemkům v majetku
města v katastrálních územích Nové Hra-
dy, Údolí, Štiptoň a Nakolice. Rada města
souhlasila s uzavřením smluv dle výběrové-
ho řízení dle návrhu a pověřila starostu měs-
ta podpisem příslušných pachtovních smluv
na období s dobou pronájmu do 30.9.2029.)

� 7. Program pro poskytování dotací
nestátním neziskovým organizacím
z rozpočtu města Nové Hrady pro rok
2025
Rada města vyhlašuje Výzvu k podávání
žádostí do Programu pro poskytování dotací
nestátním neziskovým organizacím z roz-
počtu města Nové Hrady. Žádosti budou
přijímány v termínu od 01.11.2024 do
16.12.2024.

pokračování na str. 4

INFORMACE Z RADNICE
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(Rada na základě zastupitelstvem schvá-
leného Programu pro poskytování dotací
nestátním neziskovým organizacím z roz-
počtu města Nové Hrady projednala vyhlá-
šení Výzvy k podávání žádostí do Programu
pro rok 2025.)

� 8. Správní řízení
Rada města bere na vědomí probíhající
správní řízení.
(Rada byla starostou informována o probí-
hajících správních řízení, ve kterých je
město účastníkem řízení a neměla k nim
připomínky.)

� 9. Stavební řízení
Rada města bere na vědomí probíhající sta-
vební řízení.
(Rada byla starostou informována o probí-
hajících stavebních řízení a neměla k nim
připomínky.)

Zápis z 74. schůze městské rady
ze dne 16.10.2024
Přítom členové rady:
Mgr. Vladimír Hokr, starosta města
Jan Kollmann, místostarosta
Ing. Eva Ševčíková, člen rady
s hlasem poradním:
Ing. Vladimír Schusser
Omluveni:
Mgr. Michal Jarolímek, člen rady;
Ing. Ladislava Bártová, člen rady

Bylo projednáno:

� 1. Kontrola usnesení z 73. jednání rady
města
Rada města bere bez připomínek na vědomí
kontrolu usnesení z 73. jednání rady města.
(Rada provedla kontrolu usnesení z 73. jed-
nání rady města a neměla k nim připo-
mínky.)

� 2. Smlouva o zřízení věcného břemene –
„Byňov zkruhování sítě NN“
Rada města schvaluje Smlouvu o zřízení
věcného břemene č.: CB-014330045216/
001-DVK se společností EG.D, a.s., Brno,
na akci: Byňov zkruhování sítě NN, za
jednorázovou úhradu ve výši 10.000 Kč
bez DPH a pověřuje starostu podpisem
smlouvy.
(Rada obdržela od Geodetické kanceláře –
Ing. Pavel Dvořáček, Tábor návrh smlouvy
o věcném břemeni č.: CB-014330045216/
001-DVK, po dokončení stavby: Byňov
zkruhování sítě NN.)

� 3. Doplnění do nájemní smlouvy
– byt č. 3, nám. Republiky 13
Rada města souhlasí s úpravou nájemní
smlouvy bytu č. 3, nám. Republiky 13,
Nové Hrady ve věci doplnění druhého ná-
jemce, paní Žanety K., Nové Hrady.
(Rada projednala žádost pana Martina K.,
Nové Hrady ve věci doplnění dalšího ná-
jemce do nájemní smlouvy týkající se bytu
č. 3, nám. Republiky 13, Nové Hrady.)

� 4. Prodej Škoda Fabia combi
– po zveřejnění
Rada města souhlasí s vyřazením z majetko-
vé evidence města Nové Hrady a s ekologic-
kou likvidací vozidla Škoda Fabia, VIN:
TMBJC16Y023587137.
(Rada po zveřejnění projednala vyřazení
vozidla Škoda Fabia VIN: TMBJC16Y
023587137. Vzhledem k minimální výši
nabídkové ceny (1.000 Kč), kdy se nepři-
hlásil žádný zájemce, rada města rozhodla
OA vyřadit z majetkové evidence a ekolo-
gicky zlikvidovat.)

� 5. Žádost MŠ N.H. – sponzorský dar
Rada města souhlasí s přijetím sponzorské-
ho daru od JEDNOTA, spotřební družstvo
Č. Budějovice v celkové výši 2.000 Kč.
(Rada obdržela od MŠ Nové Hrady žádost
o schválení sponzorského daru od firmy
JEDNOTA, spotřební družstvo Č. Budějo-
vice v celkové výši 2.000 Kč.)

� 6. Rozpočtové opatření č. 11/2024
Rada města schvaluje rozpočtové opatření
č. 11/2024.
(Rada obdržela od MěÚ Nové Hrady, Eko-
nomického odboru návrh rozpočtového
opatření č. 11/2024.)

� 7. Stavebna Nejedlý
– přihláška do likvidace
Rada města bere na vědomí informaci a
postup při uplatňování reklamace vad díla
v rámci akce „Snížení energetické náročnosti
objektu bývalého hotelu Máj v Nových Hra-
dech“ vůči zhotoviteli STAVEBNA Nejed-
lý s.r.o.
(Starosta informoval radu ve věci rekla-
mace vad díla v rámci akce „Snížení ener-
getické náročnosti objektu bývalého hotelu
Máj v Nových Hradech“ vůči zhotoviteli
STAVEBNA Nejedlý s.r.o., v likvidaci.
Rada souhlasí s podáním přihlášky pohle-
dávky ve výši 1.083.000,- Kč z titulu
smluvní pokuty a další kroky zvážit s ohle-
dem na další průběh insolvenčního řízení.)

� 8. Komunitní energetika – posouzení
cenových nabídek administrace
Rada města souhlasí s cenovou nabídkou ve
výběrovém řízení v rámci záměru instalace
komunální fotovoltaické elektrárny na ob-
jektech města Nové Hrady, kterou podala
společnost TI SYSTEMS s.r.o., Sokolov
v celkové výši 101.640 Kč vč. DPH, a pově-
řuje místostarostu podpisem smlouvy.
(Místostarosta informoval radu o posouzení
cenových nabídek administrace podání
žádosti o dotaci v rámci výzvy RES+
3/2024 a výběrového řízení v rámci záměru
instalace komunální fotovoltaické elektrár-
ny na objektech města Nové Hrady.)

� 9. Návrh plánu údržby pro rok 2025 –
ČEVAK, a.s.
Rada města bere na vědomí návrh plánu
údržby vodohospodářského majetku města
pro rok 2025 (v členění na dílčí části a sta-
novení specifických RH výkonových uka-
zatelů) od společnosti ČEVAK a.s.

(Rada obdržela návrh plánu údržby v čle-
nění na dílčí části a stanovení specifických
RH výkonových ukazatelů od společnosti
ČEVAK a.s.)

� 10. Rozpočet Zahradní čtvrť
Rada města bere na vědomí informaci o při-
pravovaném projektu Nové Hrady – Za-
hradní čtvrť a pověřuje starostu města
přípravou výběrového řízení na zhotovitele
akce.
(Starosta informoval radu o vypracovaném
rozpočtu a soupisu prací v rámci stavby
„Nové Hrady – Zahradní čtvrť“. Projekt řeší
modernizaci vodovodního řadu a kanali-
zační stoky vč. přípojek, veřejného osvět-
lení, komunikace a chodníků v lokalitě
„Zahradní čtvrť“. Rozpočtované náklady:
23.712.563,51 Kč s DPH.)

� 11. Udělení souhlasu dle § 184 a) SZ,
udělení souhlasu obce jako účastníka
řízení aj.
Rada města souhlasí se žádostí mž. Tomáše
a Alexandry L. ve věci stavby RD na poze-
mcích parc. č. KN 847/18 a 847/1, k.ú.
Nové Hrady a uděluje: souhlas vlastníka
sousedního pozemku; souhlas s napojením
na komunikaci na pozemku parc. č. 846/2;
Nové Hrady; souhlas s napojením na vodo-
vodní a kanalizační řad a pověřuje starostu
podpisem žádosti.
Rada města souhlasí se žádostí SP Studio ve
věci stavby BD – služební byty pro personál
Rezidence Nové Hrady a.s. na pozemku
2303, Nové Hrady – a uděluje: souhlas
vlastníka sousedního pozemku; souhlas
s napojením na komunikaci na pozemku
parc. č. 985/4, Nové Hrady; souhlas s napo-
jením na vodovodní a kanalizační řad; sou-
hlas s provedením zpevněních ploch na
pozemcích 985/4 a 2288, Nové Hrady; sou-
hlas s umístěním šachet a vsakovacího zaří-
zení na pozemku 2287, Nové Hrady za
podmínky uzavření smlouvy (o smlouvě
budoucí) o věcném břemeni (s tím, že pod-
mínky budou schváleny zastupitelstvem
města Nové Hrady) a pověřuje starostu pod-
pisem žádosti.
(Rada projednala žádosti k udělení souhlasů
se stavebními záměry aj., kdy obec je účast-
níkem správního řízení, popř. vlastníkem
nemovitosti, na které se má záměr třetí oso-
by uskutečnit apod.)

� 12. Stavební řízení
Rada města bere na vědomí probíhající sta-
vební řízení.
(Rada byla starostou informována o probí-
hajících stavebních řízeních a neměla k nim
připomínky.)

� 13. Správní řízení
Rada města bere na vědomí probíhající
správní řízení.
(Rada byla starostou informována o probí-
hajících správních řízeních, ve kterých je
město účastníkem řízení a neměla k nim při-
pomínky.)

INFORMACE Z RADNICE

pokračování ze str. 3

pokračování na str. 5
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ZÁPIS  z 11. veřejného zasedání
Zastupitelstva Města Nové Hrady
konaného dne 9. října 2024

Přítomni:
Ivan Dorotovič, Ing. Zdeněk Dorschner,
Ladislav Duspiva, Ing. Pavel Hamberger,
Mgr. Vladimír Hokr, Mgr. Michal Jarolímek,
Jan Kollmann, Petr Michale,
Mgr. Jana Tomášková, Bc. Josef Vochoska.
Omluveni: Ing. Ladislava Bártová,
Martina Kourková, Ing. Eva Ševčíková,
Ing. František Štangl, Bc. Jiří Plouhar.

Celkem bylo přítomno 10 členů.

Zapisovatelka: Bc. Ilona Volfová - referentka
městského úřadu.

Pan starosta zahájil zasedání, které se kona-
lo od 18:00 hodin v sále Kulturně-spolkového
domu v Nových Hradech. Bylo přítomno
10 členů zastupitelstva, tj. nadpoloviční větši-
na, a zastupitelstvo je usnášeníschopné.

Pan starosta uvedl, že návrh programu
včetně materiálu týkajícího se bodu č. 2 byl
zastupitelům zaslán.

Jednání bylo svoláno na základě jednání s
TJ Nové Hrady ve věci podání žádosti k Ná-
rodní sportovní agentuře.

Další původní body, které byly v radách
napsány k projednání na zastupitelstvu č. 11,
budou posunuty do následujícího zastupitel-
stva.

Pan starosta se dotázal, zda má někdo další
návrh na doplnění bodu do programu jednání.

Nikdo nepodal návrh na doplnění programu.
Pan starosta nechal hlasovat o programu

jednání.

Návrh programu:
1. Kontrola usnesení z 10. zasedání

zastupitelstva
2. Kofinancování projektu TJ Nové Hrady při

Národní sportovní agentuře
3. Interpelace
4. Diskuse
5. Závěr a usnesení

Hlasování:
Pro 10
Ivan Dorotovič, Ing. Zdeněk Dorschner, Ladi-
slav Duspiva, Ing. Pavel Hamberger, Mgr. Vladi-
mír Hokr, Mgr. Michal Jarolímek, Jan Kollmann,
Petr Michale, Mgr. Jana Tomášková, Bc. Josef
Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 0
Pan starosta navrhl složení návrhové komi-

se, a to: Ladislav Duspiva, Mgr. Michal Jarolí-
mek, Ivan Dorotovič.

Návrhová komise byla schválena - 10 hla-
sy. Předsedou komise byl zvolen Ladislav
Duspiva.

Hlasování:
Pro 10
Ivan Dorotovič, Ing. Zdeněk Dorschner, Ladi-
slav Duspiva, Ing. Pavel Hamberger, Mgr. Vladi-
mír Hokr, Mgr. Michal Jarolímek, Jan Kollmann,
Petr Michale, Mgr. Jana Tomášková, Bc. Josef
Vochoska.

Proti 0
Zdržel se 0
Dále pan starosta navrhl ověřovatele zápi-

su z 11. jednání zastupitelstva: Bc. Josef Vo-
choska, Petr Michale.

Hlasování:
Pro 10
Ivan Dorotovič, Ing. Zdeněk Dorschner, Ladi-
slav Duspiva, Ing. Pavel Hamberger, Mgr. Vladi-
mír Hokr, Mgr. Michal Jarolímek, Jan Kollmann,
Petr Michale, Mgr. Jana Tomášková, Bc. Josef
Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 0
Ověřovatelé zápisu byli schváleni dle návr-

hu – 10 hlasy.
Pan starosta konstatoval, že zápis z před-

chozího jednání byl zveřejněn na úřední desce
a webových stránkách města.

� 1. Kontrola usnesení
Kontrolu usnesení z 10. jednání zastupitel-

stva ze dne 21.8.2024 přednesl přítomným sta-
rosta města Mgr. Hokr.

K bodu 2.2 pan starosta doplnil, že probí-
hají další následná jednání, která byla vyvolá-
na ohledně podnětu dané výše ceny.

K bodu 3.2 pan starosta doplnil, že rada
schválila uložení volných finančních prostřed-
ků na termínovaný vklad u Komerční banky
a.s.

Zastupitelstvo bere na vědomí kontrolu
usnesení 10. zasedání zastupitelstva ze dne
21.8.2024. - 10 hlasy.

Hlasování:
Pro 10
Ivan Dorotovič, Ing. Zdeněk Dorschner, Ladi-
slav Duspiva, Ing. Pavel Hamberger, Mgr. Vladi-
mír Hokr, Mgr. Michal Jarolímek, Jan Kollmann,
Petr Michale, Mgr. Jana Tomášková, Bc. Josef
Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 0

� 2. Kofinancování projektu TJ Nové
Hrady při Národní sportovní agentuře
Pan starosta uvedl, že se město vrátilo k zá-

měru, kdy již dříve tělovýchovná jednota
zvažovala realizaci projektu na rekonstrukci
fotbalového hřiště.

V minulosti nebyla možnost u Národní
sportovní agentury takovou žádost podat z dů-
vodu, že TJ nesplňovala základní parametry a
podmínky k podání žádosti.

TJ provedla úpravu rozpočtu, kdy dosavad-
ní náklady projektu jsou vyčísleny na 2 234
634 Kč.

Při současných podmínkách Národní spor-
tovní agentury (při uznatelných nákladech do
2 000 000 Kč) by mohla dotace činit 80 %, tj.
1 600 000 Kč, 400 000 Kč by činilo kofinanco-
vání + zbylé neuznatelné náklady + náklady na
zajištění výběrového řízení na zhotovitele za-
kázky.

Rada města byla s tímto projektem sezná-
mena. Z důvodu nutného souhlasu a kofinan-
cování města souhlasí s podáním žádosti TJ
Nové Hrady k Národní sportovní agentuře
k zajištění dotace na tento projekt.

K principu přidělování dotací pan starosta
uvedl, že systém je nastaven tak, že kdo dřív

žádost podá, tím větší má šanci na získání do-
tace.

Závěrem pan starosta uvedl, že rada města
doporučuje zastupitelstvu dát souhlas s podá-
ním této žádosti.

Pan starosta předal slovo předsedovi TJ
Nové Hrady, panu Dorotovičovi.

Pan Dorotovič uvedl, že TJ řeší rekon-
strukci fotbalového hřiště již dlouho, kdy pů-
vodní trávník je na hřišti od roku 1998 a jedná
se o velkou rekonstrukci.

Domluva je taková, že nyní je žádost o do-
taci připravena k odeslání. V případě neúspě-
chu získání dotace nyní, bude TJ v dalším kole
opětovně o tuto dotaci žádat.

Pan Dorotovič blíže specifikoval rozsah
rekonstrukce fotbalového hřiště a uvedl, že
bude nainstalován závlahový systém.

Závěrem pan Dorotovič informoval o od-
dílech kopané, hraných fotbalových soutěžích
v Nových Hradech a poděkoval za podporu to-
hoto projektu.

Pan starosta uvedl, že návrh usnesení je
koncipován ve dvou částech, a to tak, že město
souhlasí s podáním žádosti a druhá část se
týká kofinancování a stanovení dvou zástupců
města Nové Hrady jako členů výběrové komi-
se pro výběr zhotovitele akce.

Mgr. Jarolímek doplnil, že se jedná o prů-
běžnou výzvu, kdy se dotace přiděluji tak,
jak přicházejí, jedná se tedy o čas, kdy se
postupně alokovaná částka, která činí
198.686.000 Kč, vyčerpává.

Pan starosta doplnil, že souhlasí s podáním
žádostí ihned, a to i z důvodu povodní, které
byly, a tím se pravděpodobně ovlivní přidělo-
vaní dotací v příští roce.

Bc. Vochoska uvedl, že finanční výbor
s podáním žádosti souhlasí, kdy se jedná
o správnou záležitost, a dotázal se na všechny
součásti projektu.

Pan Dorotovič upřesnil rozsah díla, včetně
mobiliáře (fotbalové branky aj.).

Zastupitelstvo souhlasí s podáním žádosti
TJ Nové Hrady k Národní sportovní agentuře
k zajištění dotace pro projekt "Rekonstrukce
fotbalového hřiště, automatický závlahový
systém".

Zastupitelstvo města souhlasí s kofinanco-
váním žádosti ve výši 20 % uznatelných nákla-
dů projektu a kofinancováním neuznatelných
nákladů projektu do výše 300 000 Kč (výdaje
nad rámec uznatelných nákladů + náklady na
zajištění výběrového řízení) s tím, že v rámci
výběrového řízení budou alespoň dva zástupci
města Nové Hrady (jmenovaní radou města)
členy výběrové komise pro výběr zhotovitele
akce – 10 hlasy.

Hlasování:
Pro 10
Ivan Dorotovič, Ing. Zdeněk Dorschner, Ladi-
slav Duspiva, Ing. Pavel Hamberger, Mgr. Vla-
dimír Hokr, Mgr. Michal Jarolímek, Jan
Kollmann, Petr Michale, Mgr. Jana Tomášková,
Bc. Josef Vochoska.
Proti 0
Zdržel se 0

� 3. Interpelace
Nebyla podána interpelace.

INFORMACE Z RADNICE

pokračování ze str. 4

pokračování na str. 6
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� 4. Diskuze
Pan starosta informoval o další aktivitě fir-

my Diamo s.p., kdy v současné době probíhá
gamaspektromektické měření.
Dále pan starosta podal informace z kon-

trolního dne týkajícího se plánovaných prací
na průtahu města. Pan starosta uvedl, že i přes
komplikace (nestabilní podloží) při odstraňo-
vání původního asfaltu zhotovitel dodržuje
termíny dle harmonogramu a 15.10.2024 od-
poledne bude nová silnice dodělána a bude
ukončena celková uzavírka. Od 16. 10. 2024
plynule na tento stav naváže další omezení, kdy
zde budou naistalovány semafory, a to z důvo-
du dodělávání chodníků, zábradlí a oplocení
podél silnice.

Další práce se budou realizovat podle počasí.
Další fáze nastane v příštím roce (březen

2025), kdy se bude pokračovat novým asfal-
tem od křižovatky u kapličky směrem k "le-
sáckým bytovkám".

Pan starosta též informoval o posunutí vstu-
pu do zámeckého areálu u hlavní silnice, a to
směrem dolů od Českého domu, kdy tímto po-
sunutím dojde k bezpečnému přecházení přes
silnici do tohoto areálu.

Pan starosta poděkoval všem hasičským
složkám, technickým službách i dobrovolníkům
zasahujícím při povodních, kdy bližší informace
k povodním jsou uvedeny v Novohradském
zpravodaji. I když město a okolní osady přečkalo
povodně bez velkých škod, k nějakým škodám
přece jen došlo a tyto byly nahlášeny na kraj-

ský úřad (poškození cesty v Nakolicích smě-
rem vlevo od zastávky, podemletí cesty u Ve-
verského potoka, průsaky u náhonu vodopádu,
čištění studní ve Štiptoni, pád části městské
hradby u Šlenců, aj.).

Pan Duspiva dal podnět k pročištění popada-
ných stromů ve stráni směrem z Hradeckého
kopce, kdy je tento úsek nebezpečný pro občany.

Pan starosta odpověděl, že tyto pozemky
mají ve vlastnictví Lesy ČR, kdy probíhají jed-
nání a předávají se podněty k údržbě.

Pan Dorschner poukázal na stejný problém
u cesty, která vede od bývalého smeťáku do
Sokolího hnízda, a navrhoval řešit toto vyká-
cením, kdy v minulosti zde žádné lesy nebyly.
Byly zde vysázeny pouze aleje a vedla zde ko-
čárová cesta.

Pan starosta odpověděl, že město je majite-
lem kočárové cesty, která vede od mostku
u pivovaru až nahoru ke křižovatce. Ostatní
pozemky nejsou v majetku města, tudíž bez
souhlasu zde nelze dělat nějaká opatření.

Pan Duspiva v rámci povodňové aktivity
poukázal na mostky ve Vyšné, z důvodu obav
vyplavení majitelů přilehlých nemovitostí.
Dále poukázal na popadané stromy nad Hor-
ním rybníkem ve Vyšné.

Pan starosta odpověděl, že je zpracovaný
projekt na Horní rybník. V momentu realizace
se jedná o další záchytnou plochu, která bude
fungovat k zachycení vody.

K mostkům pan starosta uvedl, že zde je
problém pouze u přívalového deště. Při těchto
povodních se nejednalo o přívalový déšť a tyto
mostky fungovaly bez problémů. Pročištění,
které se zde udělalo, bylo prospěšné, propust-
ky se neucpaly a situace zde byla pod kontro-

lou. Dále zde může probíhat další čištění od
propustku dál směrem k rybníku.

Protipovodňová opatření byla všude udělá-
na včas a škody byly minimální. Pro případ
možných budoucích příprav na přívalové deště
se do těchto příprav musí zahrnout i celé město.

Pan Dorschner dal podnět na označení par-
koviště u hřbitova. Lidé zde nedodržují pra-
vidla a parkují podél hlavní cesty.

Pan starosta odpověděl, že tento pozemek
je veden jako odstavná plocha a tam by se
mělo parkovat. To, že lidé parkují mimo tuto
plochu, nemůže město ovlivnit. Ceduli s ozna-
čením odstavné plochy je možné zde umístit.

Dále pan Dorschner poukázal na stávající
systém dobrovolného vstupného v Galerii
Koželužna, kdy není dostatečně zabezpečený.
Toto se týká i komunitního centra.

Pan starosta odpověděl, že se jedná o dob-
rovolný příspěvek občanů a předá tento pod-
nět, aby došlo k lepšímu zabezpečení těchto
financí a došlo k přehledu jejich využití.

Pan Duspiva se dotazoval na zabezpečení
městských účtů, když došlo k odcizení finanč-
ních prostředků v okolní obci. Pan starosta in-
formoval o způsobu zabezpečení účtů města.

Závěrem pan starosta informoval o pláno-
vaném setkání se spolky ve věci dotačního
programu a o přípravě dalšího jednání zastupi-
telstva.

� 5. Závěr a usnesení

Závěrem pan starosta poděkoval všem za
účast.

Jednání bylo ukončeno v 19:00 hodin.

INFORMACE Z RADNICE

pokračování ze str. 5

Střípky z radnice

Průtah městem
Jak jsem již psal v úvodníku tohoto vydání NZ, máme to nejhorší

z celého průběhu prací za sebou. Myslím si, že to tak vnímá i zhotovitel,
který při realizaci části průtahu od kruháče ke křižovatce u Českého
domu musel řešit nečekané problémy.

Ty největší nastaly v části mezi křižovatkou a ulicí na Vyhlídce. Zde
se měla původně odstranit původní konstrukce cesty (56 cm) a řešit vý-
měna nestabilního podloží (40 cm). V tomto úseku však stavba narazila
na tekuté písky, což znamenalo nutnost dalšího odvozu materiálu.
Chvilku to dokonce vypadalo, jako by se bagry zakopávaly do země.
V nejhorším úseku musela stavba jít až na téměř dvoumetrovou hloub-
ku, tj. o metr níž oproti plánu. Pro zhotovitele to však znamenalo stejné
množství nejen odvézt, ale i přivézt zpět do stavby…

Přesto se nakonec vše v termínu povedlo, za což musím zhotovitele
(COLAS CZ) pochválit. Poděkovat musíme i lomu na Rejtech, kde vy-
šli vstříc prodloužením možnosti odvozu materiálu pro stavbu, i dalším
firmám, které se na všem podílely.

Souběžně s pracemi na hlavní cestě se budoval i chodník mezi ulicí
Na Vyhlídce a Českým domem. Původně se měla dlažba pokládat až po
skončení hlavních prací při následné částečné uzavírce. Zhotovitel však
nakonec vše zvládl již nyní a i následně osazení plotů zvládá bez dal-
ších omezení průjezdu v tomto úseku.

Kauza LAMPA
Po dokončení této částečné etapy jsem zaznamenal na facebooku

zapálenou diskusi ohledně lampy veřejného osvětlení, která zatím zůs-
tala v křižovatce. To slovíčko ZATÍM je velmi důležité a jsem rád, že
drtivá většina tento stav chápe. Stavba si již sice rozšířila cestu za lam-
pou směrem k zámku a budoucímu přechodu pro chodce, pro řidiče se
však zatím v tomto úseku nic nemění a jezdí do zatáčky stejně jako dří-

ve (pro jistotu jsou zde však umístěny značky, tzv. zetka, která řidiče
křižovatkou navádějí).

V navazující etapě dojde dle plánu k definitivnímu zrušení vjezdu
do zámku z křižovatky, ubourají se sloupky u vstupu a doplní se oploce-
ní zámku. Budoucí vstup do zámku bude po přechodu pod Českým do-
mem a na druhé straně (u samotného zámku v místě, kde je dnes pařez
stromu) bude navazovat branka a chodníček do areálu. Po samotné
vnitřní straně komunikace (při cestě od Máje pravá strana) bude dopl-
něný silniční obrubník, za kterým bude směrem k zámeckému oplocení
tráva.

Při samotné realizaci křižovatky (pravděpodobně v březnu-dubnu
2025), kde taktéž dojde k celkové výměně všech vrstev komunikace a
podloží, pak dojde k odstranění lampy, která do té doby dál bude plnit
svůj účel a bude osvětlovat tento úsek a vstup do zámku do momentu,
kdy bude připraven vstup nový.

Co nás dále čeká?
Ještě v průběhu konce října a listopadu má zhotovitel zájem pokra-

čovat v některých úsecích. V křižovatce u Českého domu se budou
upravovat obrubníky u přechodu pro chodce, bude se stavět nový rygol
podél cesty před zámkem a bude se též pracovat i na chodnících a úpra-
vě komunikace v křižovatce mezi „lesáckou bytovkou“ a zámkem.
Rozsah prací bude záviset především na počasí. Dopad prací na dopra-
vu zatím neznáme, návrh na dopravní opatření zatím zhotovitel nepřed-
ložil. Dá se však předpokládat, že s ohledem na provádění prací může
docházet ke krátkodobému omezení v některých jízdních pruzích či při
pohybu po chodníku.

Prosím Vás proto o zvýšenou pozornost dopravnímu značení a res-
pektování pokynů stavby.

Mgr. Vladimír Hokr, starosta města
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Návrh na úpravu
návsi v Údolí
veřejné projednání

Ve čtvrtek 15. září proběhlo v údolské ha-
sičárně veřejné projednání návrhu úpravy ná-
vsi v Údolí. Na základě předchozích podnětů
od občanů a jednání rady města s osadním vý-
borem zpracoval pan architekt Tomáš Petrášek
návrh, se kterým se přišlo seznámit několik de-
sítek místních občanů.

Návrh je zpracován ve dvou etapách. Ta
první počítá se samotnou úpravou návsi tak,
aby zde vznikl prostor pro setkávání a odpoči-
nek, zároveň myslí i na určité plochy určené
k parkování. Druhá etapa je spíše vizí do bu-
doucna a počítá s posunem komunikace na
H. Stropnici na druhou stranu kapličky.

Obě části projektu byly představeny v šir-
ších souvislostech ve vazbě na další plochy
v Údolí, včetně prostoru mezi autobusovou
zastávkou a mostem na ČB a také využití hasičské louky.

Občané, kteří se jednání zúčastnili téměř jednohlasně návrh úprav
podpořili a vyjádřili též naději na rychlou realizaci. Dle dohody tak
bude zadán dopracování projektové dokumentace tak, aby první část
návrhu mohla co nejdříve zahájena.

Jménem vedení města bych chtěl poděkovat panu arch. T. Petráško-
vi za zpracování studie a detailní představení návrhu, osadnímu výboru
a občanům za podněty a všem zúčastněným za aktivní diskusi a hledání
společné cesty k realizaci.

Po zpracování projektové dokumentace pro stavební povolení bude-
me informovat o dalších krocích. Zároveň budeme pokračovat i postup-
ném plnění úkolů, které občané navrhli při anketním dotazníku v rámci
voleb do osadních výborů.

Mgr. Vladimír Hokr, starosta města

Rodinné putování za poklady
V neděli 20. října se uskutečnila akce Rodinné putování za poklady

aneb vycházka po nové stezce u Nakolického rybníku. Tuto akci pořá-
dalo město Nové Hrady ve spolupráci se ZO ČSOP Nové Hrady. Děti
v doprovodu rodičů se vydaly pod vedením pana L. Starého na šestiki-
lometrové putování, při kterém se všichni společně seznámili s novými
interaktivními panely, plnili různé úkoly a zároveň určovali a sbírali
houby, které na trase nacházeli.

Starosta města zatím pro účastníky připravil závěrečné hledání po-
kladu, kterým byli účastníci putování odměněni. Na závěr akce si děti i
rodiče upekli špekáčky u Nakolického sálu. Po dohodě s vedoucím
kroužku MOPíků se děti na trasu ještě v rámci svých aktivit vrátí s tím,
že část pokladu „dohledají“ v rámci dalšího společného putování. I na
tuto cestu se samozřejmě mohou vydat rodiče a další členové rodin
s nimi. Termín bude oznámen prostřednictvím vedoucího kroužku.

Akce se konala jako součást projektu Nové Hrady 2024
– SPOLEČNĚ - žijeme, pečujeme, učíme se i slavíme.



8 NOVOHRADSKÝ  ZPRAVODAJ listopad 2024

O Z N Á M E N Í

Svoz biologicky
rozložitelného

komunálního odpadu,
(BIOODPADU)

v roce 2024

bude ukončen
posledním vývozem v pátek

dne 22.11.

Tradiční setkání u příležitosti
Mezinárodního dne seniorů

se uskutečnilo v sobotu 12. října 2024 v kulturní místnosti Domu
s pečovatelskou službou v Nových Hradech.

Lidové písničky si s novohradskou dechovou hudbou HASIČANKA
přišli zazpívat senioři nejen z místní DPSky. Přestávky mezi hudebními
bloky pak vyplnilo povídání o historii i současnosti města. Další setkání
je naplánováno na úterý 12. listopadu, kdy se opět sejdeme (tentokrát
s Malou Podhorankou) k poslechu, zpěvu i povídání.

Akce se konala jako součást projektu Nové Hrady 2024
– SPOLEČNĚ - žijeme, pečujeme, učíme se i slavíme.

Město Nové Hrady si Vás dovoluje pozvat na

Setkání u dechovky,
které se uskuteční v úterý

12. listopadu 2024 od 17.30 h
v kulturní místnosti Domu s pečovatelskou službou

v Nových Hradech.
Přijďte si poslechnout a zazpívat lidové písničky s novo-

hradskou dechovou hudbou Malá Podhoranka u starých fo-
tografií popovídat o historii i současnosti našeho města.

Akce se koná jako součást projektu Nové Hrady 2024 – SPOLEČNĚ
- žijeme, pečujeme, učíme se i slavíme, který byl podpořen

Ministerstvem práce a sociálních věcí České republiky a oceněn
1. místem v soutěži Obec přátelská rodině a seniorům 2024.

Výzva k podávání žádostí
do Programu pro poskytování dotací
nestátním neziskovým organizacím

z rozpočtu města Nové Hrady

Město Nové Hrady vyhlašuje výzvu k předkládání žádostí do Prog-
ramu pro poskytování dotací nestátním neziskovým organizacím
z rozpočtu města Nové Hrady na rok 2025.

Datum vyhlášení výzvy: 02.10.2024

Termín pro příjem žádostí: od 01.11.2024 do 16.12.2024

Místo a způsob doručení žádosti: Žádosti musí být doručeny
v písemné formě nejpozději do 16.12.2024 do 15:00 hodin na
podatelnu Městského úřadu Nové Hrady. Později doručené žádosti
nebudou přijaty a budou vráceny žadateli.

Oprávněný žadatel: Oprávněným žadatelem je právnická osoba,
která je nestátní neziskovou organizací.

Zaměření žádostí: Žádosti musí být zaměřeny na aktivity směřující
k udržitelnosti a rozvoji sportu a tělovýchovy, kultury, cestovního
ruchu, výchovy a vzdělávání, sociálně-zdravotní oblasti a dalších
aktivit nekomerčního charakteru, určených pro děti, mládež, dospělé
a seniory.

Jeden žadatel může podat více žádostí, ale každá žádost musí směřovat
pouze do jedné z následujících podporovaných oblastí:
a) Na opravy, údržbu a provoz nemovitého majetku

(ve vlastnictví města nebo žadatele)
b) Na činnost přesně specifikovanou v žádosti
c) Na vedení kroužků dětí do 18 let
d) Na akce mimořádného významu.

Termín pro způsobilost výdajů: Dotace může být čerpána na
náklady vzniklé od 01.01.2025 do 31.12.2025.

Povinné náležitosti žádosti: Povinné náležitosti žádosti o dotaci jsou
definovány v Programu pro poskytování dotací nestátním neziskovým
organizacím z rozpočtu města Nové Hrady, který je zveřejněn na
stránkách www.novehrady.cz.

Forma a výše dotace: Forma a výše dotace v jednotlivých oblastech
podpory je též definována v Programu pro po poskytování dotací
nestátním neziskovým organizacím z rozpočtu města Nové Hrady,
který je zveřejněn na stránkách www.novehrady.cz.

Kontaktní osoba v případě dotazů: Lenka Lejsková, investiční
odbor, tel. 386 101 056

Zároveň upozorňujeme, že vyúčtování dotací za rok 2024 je
možné doložit nejpozději do 16.12.2024
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Město Nové Hrady, Osadní výbor Byňov, Jakule, Štiptoň
a SDH Byňov si Vás dovolují pozvat na

Sousedské setkání v KD,
které se uskuteční

v pátek 22. listopadu 2024 od 18.00 hodin
v kulturním sále v Byňově

Hraje dechová hudba Malá Podhoranka

Akce se koná jako součást projektu Nové Hrady 2024
– SPOLEČNĚ - žijeme, pečujeme, učíme se i slavíme, který byl

podpořen Ministerstvem práce a sociálních věcí České republiky
a oceněn 1. místem v soutěži Obec přátelská rodině a seniorům 2024.

Město Nové Hrady a Seniorklub Nové Hrady
si Vás dovolují pozvat na tradiční

Předvánoční setkání
nejen pro seniory,

které se uskuteční

v neděli 24. listopadu 2024 od 14.00 hodin
v sále hotelu Máj.

Program:

14.00 hodin zahájení
14.30 hodin speciální vystoupení Milan Drobný

16.00 – 19.00 hodin  dechová hudba Malá Podhoranka

Akce se koná jako součást projektu Nové Hrady 2024
– SPOLEČNĚ - žijeme, pečujeme, učíme se i slavíme, který byl

podpořen Ministerstvem práce a sociálních věcí České republiky
a oceněn 1. místem v soutěži Obec přátelská rodině a seniorům 2024.

NÁKUP PRO DOBROU VĚC
Pečovatelská služba Archa pomáhá seniorům a lidem s po-

stižením na Trhovosvinensku již jedenáct let. Pečovatelky přicházejí
za klienty domů a pomáhají jim s oblékáním a při osobní hygieně.
Nyní i vy můžete pomoci organizaci Archa a to tím, že během Akce
Nákup pro dobrou věc nakoupíte v kterémkoliv supermarketu Trefa
vybrané výrobky. Akce bude probíhat od středy 23. října do úterý
19. listopadu 2024, proto se zastavte v Trefě a přispějte tak na dob-
rou věc. Děkujeme Tereza Umlaufová – Archa

Klub RADOST
aktivity listopad 2024
¢ Ve středu 13., 20., 27. listopadu v 17 hodin

Kurz pozitivní psychologie
se Zuzanou Guthovou vám pomůže posílit emoční inteligenci, lépe
zvládat stres a negativní emoce a udržovat si dobré vztahy a duševní
rovnováhu. Nutno se předem přihlásit na telefon: 792 372 218

¢ V pondělí 11. listopadu v 17 hodin

Cestopisná beseda
Procházka po zříceninách jihočeských hradů
Komentovaná prezentace fotografií s PhDr. Jiřím Cukrem

¢ V pondělí 18. listopadu v 17 hodin

Cestopisná beseda
Méně známé zříceniny jihočeských hradů
Komentovaná prezentace fotografií s PhDr. Jiřím Cukrem

¢ V pondělí 25. listopadu v 16 hodin

Tvořivé odpoledne pro prarodiče a vnoučata
Čertovská punčocha - vezměte s sebou vnoučata a přijďte si
vyrobit punčochu na čertovskou nadílku.
Vhodné i pro úplné začátečníky. Těší se na vás Petra Šilhanová.

¢ Ve čtvrtek 28. listopadu od 15 do19 hodin

¢ V sobotu 30. listopadu od 9 do12 hodin

Doudlebské kynuťáky
Kurz pečení tradičního obřadního pečiva s Hanou Doskočilovou
Bližší informace ke všem aktivitám RADOSTI:
www.radostborovany.cz, FB stránce Radost Borovany
nebo telefonním čísle 792 372 218.
Neseďte doma za pecí, přijďte mezi nás!

Hana Doskočilová, Klub Radost
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Na háčku v Údolí
Malí rybáři si přišli na své

V sobotu 19. října 2024 se u Hasičského
rybníka v Údolí uskutečnila akce pro děti a je-
jich rodiče, kterou zorganizovali místní dobro-
volní hasiči. Rybník, který byl zrekonstruován
v roce 2022 s podporou dotace ministerstva
zemědělství, je od té doby ve správě hasičů
z Údolí, kteří se o něj aktivně starají a pravi-
delně udržují nejen jeho okolí, ale i kvalitu
vody a rybí osádky.

Za krásného podzimního počasí se sešla
skupina malých rybářů, kteří si s nadšením vy-
zkoušeli své rybářské dovednosti a zároveň
otestovali, jak se rybníku daří dva roky po jeho
obnově. Někteří se nechali unést soutěžním
duchem a začali mezi sebou zápolit o největší
počet úlovků. Atmosféra byla plná nadšení a zdravé soutěživosti. Rodi-
če i ostatní návštěvníci fandili malým rybářům, nebo využili příležitosti
ke sběru hub v přilehlém lese či opékání špekáčků u připraveného
ohniště.

Po závěrečném přepočítání úlovků, fotografování a rozloučení byly
všechny ulovené ryby vráceny zpět do rybníka. Na konci akce si každý
malý rybář odnesl zaslouženou sladkou odměnu jako poděkování za
účast.

Dobrovolní hasiči z Údolí se těší na další podobné povedené akce
a děkují všem, kteří se sobotního odpoledne zúčastnili.

Za celý tým SDH Údolí u Nových Hradů
Pavel Hamberger

TALENT V MAS 2024
MAS Sdružení Růže připravuje 6. ročník oceňování talentova-

ných dětí „Talent v MAS 2024“ v kategorii humanitní, technické,
sportovní, umělecké, přírodovědné, aktivní mládež a ostatní*.

Jedná se o program na podporu a prezentaci talentovaných dětí
a mládeže. Nejde jen o morální ocenění dětí, jejich rodin a učitelů, tre-
nérů či vedoucích, ale i o jejich finanční podporu.
Nominujte děti a mládež ve věku 6–18 let v uvedených kategoriích.
− Humanitní – humanitní soutěže (jazykové olympiády), recitace,

literární tvorba apod.
− Technická – technické soutěže – v programování, radiotechnice,

modelářství apod.
− Sportovní – nejlepší výsledky dosažené v různých sportech.
− Umělecká – soutěže hudebních škol, concertino apod., taneční

soutěže různých druhů, výtvarné soutěže, výstavy, projekty apod.
− Přírodovědná – přírodovědné předmětové soutěže (BiO, MO,

ChO, FO) a ostatní soutěže typu ekologická olympiáda, astrono-
mická olympiáda, logická olympiáda, včelařství, chovatelství apod.

− Aktivní mládež – veřejně prospěšná aktivita realizovaná organizo-
vanými či neorganizovanými dětmi či mládeží do 18 let. Může jít
o aktivity kulturního, ekologického, sociálního, vzdělávacího či
sportovního charakteru.

Hodnocena bude míra účasti cílové skupiny na vymyšlení aktivity
a na její vlastní realizaci; pro kolik lidí byla aktivita určena a kolika li-
dem přinesla nějaký prospěch; reference o aktivitě ze strany obce či
školy; potenciál opakovat aktivitu i v dalším roce.
− Ostatní – další soutěže, ocenění v této kategorii nemusí být uděleno.

Slavnostní předání ocenění proběhne 6. března 2025 v Kulturním
sále v Trhových Svinech.

Veškeré informace včetně přihlášky budou průběžně zveřejňovány
na webových stránkách www.mas.sdruzeniruze.cz

Ing. Magdalena Chytrová, manažerka MAS Sdružení Růže
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Co se dělo ve školce…
S příchodem podzimu si i ve školce užívá-

me krásné babí léto. Celý měsíc říjen ve všech
třídách voněly pečené brambory a jablíčka.
S dětmi jsme ochutnávaly nejrůznější druhy
ovoce a zeleniny a hráli jsme si a tvořili z pří-
rodnin, které nám děti a rodiče donesli.

24. září se u nás ve školce uskutečnil logo-
pedický workshop. Tuto příležitost osobně si
pohovořit s paní logopedkou opět využilo pou-
ze minimum rodičů, což nás velmi mrzí, pro-
tože logopedické vady u dětí jsou velmi časté a
je nutné je včas řešit s odborníkem. Paní logo-
pedka za dětmi přišla ještě v říjnu a společně
procvičili nejen mluvidla, ale i sluchové a zra-
kové vnímání. 1. října přijelo do školky divadlo
Zvoneček s pohádkou „Hrnečku, vař“. Všech-
ny děti ze školky si velmi užily i výstavu prací
z knoflíků v Koželužně s názvem „Knoflíková
písnička“. Paní Bílková vytvořila nádherné ob-
razy, které dokázaly i takto malé děti oslovit a
zaujmout.

Předškoláci již tradičně v keramické dílně
vyrábí vánoční výrobek. Jsme velmi rádi, že
tuto dílnu i skvělou lektorku paní Mackovou
zde máme, protože děti vyrábění z hlíny moc
baví. Výrobky, které vytvoří mají oni i rodiče
jako vzpomínku na čas strávený ve školce.

22. října se za krásného podzimního počasí
na zahradě MŠ uskutečnilo Dýňování. Díky
velké účasti dětí, rodičů i prarodičů se celá akce
moc povedla a všichni si domů odnášeli krásně
vydlabané dýně, přičemž zbylo i na výzdobu
školky. Moc děkujeme manželům Koželuho-
vým za darování dýní.

Do školky za námi 23. října přijela paní fo-
tografka paní Školková s vánočním focením.

Děti focení v umělé sněhové nadílce zvládly
s nadšením a úsměvem. Část předškoláků se
téhož dne také zúčastnila vítání občánků u nás
na Nových Hradech, pro které si připravili
pásmo básniček a písniček. Moc rádi se těchto
akcí účastníme a na naše malé spoluobčany se
ve školce již brzy těšíme.

Vaše novohradská školka

Keramické tvoření Broučků
Říjnové aktivity u Broučků

Řijnové aktivity u KoťátekŘíjnové aktivity u Žabiček

Z naší školní družiny
Milí čtenáři, zdraví vás zahradník Kvído!

Mám pro vás zprávy o dětech z naší školní
družiny!

Ahoj, jmenuji se Kvído a jsem nový maskot,
který děti ve školní družině „U Klouzajícího
sluníčka“ provází celoroční hrou zaměřenou na
poznávání přírody a ekologii. Jsem veselý za-
hradník, který miluje práci na zahradě, rád sá-
zím semínka, zalévám květiny a pozoruji, jak
nás příroda odměňuje krásnými květy. A teď
bych vám chtěl povědět, co se u nás v září a říj-
nu událo!

Děti ze školní družiny se pustily do výtvar-
né soutěže, ve které mě kreslily podle své fan-
tazie. A musím říct, že jejich nápady byly
opravdu skvělé! Na obrázcích jsem se objevil

Beseda s paní vychovatelkou Cepákovou o pejskách z chovatelské stanice Celeste Cascatapokračování na str. 12
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Beseda o pejskách #&

Návštěva v Koželužně #%!

Šneci naši mazlíčkové Výtvarné tvoření #&"

Z naší školní družiny

...pokračování ze str. 11

v různých podobách, obklopený květinami, ná-
řadím a s radostným úsměvem na tváři. Všech-
ny ty úžasné kresby byly vystaveny v družině,
kde o vítězi rozhodovalo hlasování.

A kdo nakonec zvítězil? Nejvíce hlasů zís-
kala Milana Satkoieva se svou nádhernou kres-
bou! Milanin obrázek mě dokonale vystihuje –
plný radosti ze zahradničení a lásky k přírodě.
Teď mě v její podobě můžete vídat jako ofi-
ciálního maskota vaší celoroční hry. Milance
patří veliká pochvala a poděkování!

A víte, co dalšího máme nového? Především
díky panu Koželuhovi a šikovným pracovníkům
technických služeb Nové Hrady jsme vytvoři-
li krásný okrasný záhon přímo před školní
družinou, který jsme nazvali „Rozkvetlá lavič-
ka“. Je to místo, kde si můžete sednout, odpo-
činout si a obdivovat kvetoucí rostliny. Tento
záhon budeme společně s dětmi pečlivě zalé-
vat a opečovávat.

Ale to není všechno! Nedávno nás navští-
vili také čtyřnozí kamarádi paní vychovatelky
Cepákové z chovatelské stanice Celeste Cas-
cata. Děti se dozvěděly mnoho zajímavostí
o chovu pejsků – jak se o ně správně starat, co
všechno potřebují k tomu, aby byli šťastní a
zdraví, a jaké mají různé povahy a zvyky.
A nejlepší na tom bylo, že jsme si všechny pej-
sky mohli pohladit! Radost, kterou měli děti
z této návštěvy, byla obrovská a pejsci si hned
získali naše srdce.

A teď už se pomalu chystáme na další dob-
rodružství, které nás čeká – Halloweenské od-
poledne plné strašidel a zábavy! Připravujeme
se na „dušičkování“ a těším se na napínavou
„strašidláckou šipkovanou“. Určitě se máme
na co těšit, čekají nás strašidelné úkoly, kostý-
my a spousta zábavy. Ale o tom až příště.

Váš zahradník Kvído
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Ohlédnutí za výstavou textilních
koláží a doprovodným programem

Výstava textilních koláží plných knoflíků, která byla v říjnu k vidění
v městské galerii, měla pravděpodobně v jedné věci svůj primát. Téměř
všichni návštěvníci (možná dokonce úplně všichni, jenom to nezaznělo
nahlas) zažívali velké překvapení. Velké překvapení z toho, jak mohou
obyčejné knoflíky spoluvytvořit se zbyty textilního materiálu takové
krásné obrazy. Paní Růženě Bílkové se podařilo prostřednictvím svých
koláží přenést na návštěvníky výstavy skutečně velkou dávku, pozor-
nosti, údivu a obyčejné radosti. Na této výstavě byla kvalita „lidské
práce“ skutečně vrchovatě oceněna.

V rámci doprovodného programu k výstavě přišli do galerie také
žákyně a žáci z novohradské základní školy v doprovodu Mgr. K. Ma-
rešové. Vyzkoušeli si mimo jiné i roli „kurátora a umělce“ a „počítali
knoflíky“. Tak například ve druhém patře spočítalo 21 dívek knoflíky
na 21 koláží a celkové číslo bylo 9 201. Vzhledem k tomu, že na výsta-
vě bylo koláží celkem 62, můžete si udělat odhad toho, kolikrát paní
Bílková navlékla jehlu jenom kvůli knoflíkům… I tento fakt jistě
přispíval k tomu úžasu a překvapení, který návštěvníci zažívali.

Vzkazy z návštěvní knihy: Překrásné, úchvatné, fascinující!!! Ne-
uvěřitelně krásné. Děkujeme, je to krásné a inspirativní! Úžasné, sklá-
níme se nad trpělivostí a představivostí autorky, přejeme hodně zdraví a
nové nápady. Moc děkuji, zcela výjimečný zážitek. Krása!!!

Děkuji paní Bílkové i prostřednictvím našeho zpravodaje za setkání
s ní a s jejím uměním a přeji jí ještě hodně let s tvořením ve zdraví. A já
jsem velmi ráda, že jsem mohla zprostředkovat radostný zážitek těm,
pro které je umění součástí života. K. Jarolímková

(PS A ještě děkuji „anonymnímu dárci“ za knoflíky odložené před
dveřmi galerie, které paní Bílkové předám... KJ)

Co by měl vyprávět
„prapor“?

V říjnu se v Koželužně uskutečnila ještě
další aktivita pro žáky novohradské základ-
ní školy, a to navrhování „školního prapo-
ru“. Takový školní prapor je „věc“, která by
měla srozumitelným způsobem prezentovat
školu, vzdělávání, žáky, budovu…a mohla
by být využívána při nejrůznějších slavnost-
ních příležitostech, při reprezentaci školy
či města. A tak se děvčata i kluci pokusili
nakreslit návrhy na takový prapor, vystih-
nout hlavní atributy „školních let“ a vztah
k domovské škole. Při této aktivitě pomáha-
la radou malířka Petra Dvořáková Haisová,
pro kterou budou žákovské návrhy podkla-
dem pro finální verzi praporu, pro zadání gra-
fikovi, poté se prapor vyrobí v profesionální
tiskárně a pak by mohl sloužit svému účelu.

KJ

Akce se koná jako součást projektu Nové Hrady 2024 – SPOLEČNĚ – žijeme, pečujeme,
učíme se i slavíme, který byl podpořen Ministerstvem práce a sociálních věcí Č. republiky

a oceněn 1. místem v soutěži Obec přátelská rodině a seniorům 2024.
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Záhadný Karel Traube
Většina z Vás, ať už jste rodilí Hradečáci, či

tzv. naplavenina, určitě slyšela o pánovi jmé-
nem Karel Traube. Já na něj narazila až letos
o letních prázdninách, a to při probírání mu-
zejního depozitáře, který jsem „zdědila“ po
Veronice Veberové. Tehdy jsem našla celý
spis s dokumenty na jeho jméno, různé po-
zvánky, a dokonce i knihovní kartičku psanou
na jeho jméno s rokem 1985. Nicméně je doce-
la paradox, že jinak o něm není ani zmínka,
neboť do Hlasů Novohradska psal články o his-
torii Nových Hradů.

Jelikož jsem vystudovaný historik, mé prv-
ní myšlenky okamžitě směřovaly k pátrání po
tajemném novohradském kronikáři a jeho osu-
du. Internet samozřejmě nikoho jménem Karel
Traube nezná. První kroky, v tomto případě
online kroky, směřovaly k digitalizovaným
matrikám, které jsou pro farnost Nové Hrady
dostupné ve Státním oblastním archivu v Tře-
boni. Prošla jsem matriky narození od roku
1880 až do roku 1920, neboť jsem si myslela,

že by se v tomto období mohl narodit. A nic.
Říkala jsem si, že se tedy nemusel narodit pří-
mo v Nových Hradech, ale v okolních osadách
a vesnicích, ale také bez úspěchu.

Až potom naše šikovná paní matrikářka mě
přivedla na správnou stopu. Dohledala, že se
Karel Traube narodil 8. ledna 1895 v Boňko-
vě, což je dnešní okres Havlíčkův Brod, a není
to tedy úplně vesnice vedle, jak jsem si zprvu
myslela.

A pak už šel malý historický výzkum od
ruky. Stačilo si najít matriku narození pro osa-
du Boňkov a opravdu tam byl, avšak trochu ji-
nak, než jsem očekávala. Matriční zápis pro
8. leden 1895 nám sděluje, že v tento den se
narodil Karel Josef Trouba, a nikoliv Traube.
Byla zde však doplněna poznámka o výnosu cí-
sařského a královského místodržitelství v Pra-
ze, kdy jeho otec Antonín Trouba, požádal o
změnu příjmení na Traube. Tímto výnosem se
tedy 18. května 1906 zrodil Karel Josef Traube,
tehdy už mu bylo jedenáct let. Bylo běžné, že

poctiví farníci a následně i matrikáři při jakéko-
liv změně u osoby, dohledávali jejich matriku
narození a připojovali drobnou poznámku s od-
kazem na tyto události.

Karlovým otcem byl Antonín Traube (pů-
vodně tedy Trouba), jenž byl rodákem z neda-
lekého Pohledu (v této obci dokonce jedenáct
let žila také Marta Kubišová). Matkou Karla
byla Františka Traube, rozená Rückrová, ro-
dačka z Čermné. Genealogie Karlova rodu by
byla jistě zajímavá, avšak člověk se v tom
snadno ztratí, a tak bude pro účely tohoto člán-
ku stačit fakt, že jeho prarodiče pocházeli z růz-
ných koutů Českých zemí. Je však důležité
zmínit, že Karlovým kmotrem byl správce li-
hovaru v Boňkově Karel Somen.

Po vychozené obecné, měšťanské a střední
škole odešel na studia univerzity, kde získal ti-
tul inženýra. Následně se odstěhoval do Brna,
kde působil jako záložník 5. pěšího pluku. Po
vojně působil jako soukromý úředník v mo-
ravském hlavním městě. Karlovi nyní táhne na
třicet šest let a ke konci srpna roku 1931 se
žení v Brně s Olgou Dleskovou. O Olze pouze
víme, že se zde narodila a pracovala jako pro-
davačka. Její otec působil jako dozorce fi-
nanční stráže v Brně. Na tomto místě nelze
hodnotit, zda manželství bylo šťastné či niko-
liv, pár neměl děti a Olga předčasně umírá na
konci ledna roku 1970 v českobudějovické ne-
mocnici na ischemickou chorobu srdce.

No dobře, ale teď jsme v Brně, tak jak se
Karel dostal do Nových Hradů? Rodinu odsud
neměl, manželka byla z Brna, ani nejbližší pří-
buzní nebyli z okolí Novohradska. Mohu pře-
deslat, že tato trochu zapeklitá situace souvisí
s Karlovým kmotrem, proto jsem psala, že je
důležité jej zmínit. Jak to ale ve skutečnosti
všechno bylo, a kde se významný novohrad-
ský kronikář a historik ocitl v jihočeském
městečku, se dozvíte v pokračování Novo-
hradského zpravodaje, tedy na počátku pro-
since tohoto roku.

Miroslava Dvořáková

OTEVÍRACÍ DOBA
v listopadu 2024:

Muzeum:
čt–ne 10–16 h

Hrobka: na základě předchozí objednávky s min. 5 lidmi

Skanzen: na základě předchozí objednávky s min. 5 lidmi

Kontakty: muzeum@novehrady.cz, tel. 603 882 340
kicnovehrady.cz/m/
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Vánoce
u pana správce

Adventní nahlédnutí do vánoční atmosféry
počátku 20. století v domácnosti správce panství, jak trávili

Vánoce naši předci na hradě, v zámku i chalupě.
Jaké, často i podivné zvyky dodržovali, jaké dobroty

si pekli, čeho se obávali a z čeho se radovali.

Prohlídky na druhé prohlídkové trase
Za časů pana správce o adventních víkendech

30. 11. a 1. 12., 7. a 8. 12., 14. a 15. 12.
v čase 10.00, 11.00, 13.00, 14.00 a 15.00 hodin.

Skupiny návštěvníků i jindy po předchozí domluvě.
Základní vstupné: 200 Kč

https://www.hrad-novehrady.cz/cs

Vánočně laděné didaktické prohlídky pro školky a školy
proběhnou během všedních dní mimo pondělí

od 3. 12. do 18. 12. 2024.

Vstupné: děti 40 Kč
pedagogický dozor zdarma na každých 10 dětí

V případě vašeho zájmu o didaktické prohlídky nás, prosím,
kontaktujte na mailovou adresu hanzlikova.alice@npu.cz,

případně na telefonní číslo 724 331 336.
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Informace z knihovny
KALENDÁRIUM

LISTOPAD 2024
První výročí připadá na den 11. listopadu, který je věnovaný pa-

mátce ukončení 1. světové války. Dne 11. listopadu 1918 v 11 hodin
bylo ve vlakovém voze u severofrancouzského města Compiégne
podepsáno příměří, jímž byly na západní frontě ukončeny boje.
V USA se tento den slaví jako Den veteránů, ve Spojeném království
je tento den připomínán jako Den vzpomínek, ve Francii je státním
svátkem pod názvem Den příměří. V České republice je vnímán
jako významný den, který je věnován veteránům všech válečných
konfliktů. Symbolem připomínky tohoto dne je květ vlčího máku.

Druhé významné výročí se pojí se dnem 17. listopadu, kdy je
státní svátek Den boje za svobodu a demokracii. K tomuto datu
se váží hned dvě události. První je z roku 1939, kdy byly české vyso-
ké školy uzavřené nacisty. Stalo se tak po pohřbu Jana Opletala,
jehož čin byl výrazem odporu proti nacistické okupaci. Násilím byly
potlačeny demonstrace, zavřeny vysoké školy a vedoucí představi-
telé vysokoškoláků popraveni. Další událost se váže k roku 1989,
ke studentským protestům na Národní třídě v Praze, které byly také
násilně potlačeny a tím spustily tzv. Sametovou revoluci.

Jan Opletal
(1. ledna 1915 – 11. listopadu 1939)
byl student 4. ročníku Lékařské fakulty
Karlovy univerzity. Zemřel na následky
střelby při protinacistické demonstraci bě-
hem německé okupace.

28. října 1939, v den výročí založení
samostatného československého státu,
proběhly v Praze protinacistické demon-
strace a nepokoje, kterých se Opletal
zúčastnil. Demonstrace byly nacisty tvr-
dě potlačeny. Jan Opletal byl na Žitné
ulici v Praze zraněn střelou do břicha, ze-
mřel 11. listopadu na zánět pobřišnice. Během demonstrace byl za-
střelen i pekařský pomocník Václav Sedláček, který zemřel během
převozu do nemocnice.

Pohřbu Opletala se 15. listopadu zúčastnily tisíce studentů a
jejich setkání přerostlo v další protinacistickou demonstraci, je-
jímž důsledkem bylo zavření všech českých univerzit a kolejí říš-
ským protektorem. 1200 studentů bylo v roce 1939 posláno do
koncentračního tábora Sachsenhausen, kde jich 121 zemřelo,
a devět studentů a funkcionářů studentských organizací bylo na-
cisty 17. listopadu popraveno. Ještě za druhé světové války se tento
den stal Mezinárodním dnem studentstva.

Slovanská knihovna
Na počátku listopadu 2024 uplyne 100 let od okamžiku, kdy za-

hájila činnost Slovanská knihovna. Tehdy, konkrétně 4. listopadu
1924, byla do jejího původního sídla v Místodržitelském leto-
hrádku v pražské Stromovce přivezena první zásilka několika ti-
síc ruských knih. Dnešní Slovanská knihovna spravuje fond
čítající 900 000 svazků slavistické literatury a desítky tisíc doku-
mentů řazených mezi tzv. speciální sbírky. Každoročně se rozrůstá
průměrně o 8000 nových titulů. Mezi jejími pracovníky působila
a působí řada osobností mezinárodního renomé, sama knihovna
představuje jedno z center české, ale i světové slavistiky. Aktivně se
zapojuje do mezinárodního slavistického dění, participuje na mnoha
odborných projektech slavistického knihovnictví. Od roku 1958 je
Slovanská knihovna autonomní součástí dnešní Národní knihovny
České republiky.

V roce 1584 byl v Čechách zaveden gregoriánský kalendář
(440 LET)

− Chcete dokázat vyrobit krásná přá-
níčka a umět „krasopísmo“?
Přihlašte se na náš kurz krasopísma.
Kurz se buse konat v čítárně městské
knihovny v pátek 22. listopadu od 18 hodin. Pro omezený počet
účastníků je nutné se předem závazně přihlásit.
Vstupné / lektorné je zdarma, účastníci si pouze na místě zakoupí
pomůcky v hodnotě 100 Kč.
Přihlašovat se můžete na tel. 730 580 755 nebo
knihovna@novehrady.cz.

− 11. října naše knihovna přivítala exkurzi jihočeských knihovníků,
členů SKIP (Svaz knihovníků a informačních pracovníků), aby si
prohlédli naši pořád ještě novou knihovnu. Obdivovali naše pros-
tory i vybavení knihovny, dětské oddělení, zvukové knihy, stolní
hry k vypůjčení, elektronické klávesy, knihovní fond a měli jsme
i čas probrat problémy v knihovnictví.

− 1. prosinec je každoročně vyhlašován jako Den pro dětskou knihu
a od tohoto dne se mohou zájemci těšit na prodejní výstavu nových
knih, kde mohou zakoupit knihu jako dárek. Každoroční Adventní
amnestie od začátku prosince do Vánoc by měla přilákat čtenáře,
kteří mají dlouho překročenou výpůjční lhůtu. V této době jim
bude pokuta prominuta, pokud přijdou do knihovny. Novým čte-
nářům v období Adventní amnestie nebude účtován první roční
poplatek.

Knihovnice Drahomíra Císařová

Okénko do knihovny
Páté jablko / Lenka Chalupová
Román, jehož dramatický děj se odehrává v poválečných čtyřicá-
tých letech, představuje osudy rodiny Francových z Hané. Bouřlivé
události společenské a politické ale rozhodně nepřinášejí tolik vy-
toužený klid...

Za tichem : Novohradské hory / Jan Štifter
Chcete cestovat a zároveň hledáte klid? Pak nepotřebujete jen mapu,
ale také navigaci pro svou duši. Nechte se zavést na zapadlé naučné
stezky, opuštěné hřbitovy i ztichlé obce uprostřed lesů v oblasti No-
vohradských hor. Začtěte se do zapomenutých místních příběhů a
nechte se inspirovat k trase vlastního rozjímání. Průvodcem vám
bude spisovatel a místní patriot Jan Štifter.

Žila jsem s bláznem / Dana Hlavatá
Jen ten, co to zažil, ví, že není jednoduché začínat nový život ve čty-
řicítce. V případě rozvedené ženy bez chlapa, se ztracenými iluzemi
o mužích, bez světýlka na konci tunelu. Totéž si myslí i hlavní hr-
dinka příběhu napsaného podle skutečnosti netušíce, že osud jí při-
praví spoustu milých, i nepříjemných překvapení.
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Jihočeský kytarový festival 2024
Osmičkový ročník plný výjimečných zážitků

Je už tradicí, že se každoročně v Nových Hradech koná významná
mezinárodní akce Jihočeský kytarový festival. Festival se letos usku-
tečnil 3. – 6. 10. 2024 a navštívilo jej na sedm desítek účastníků z celé
České republiky. Dramaturgie pravidelně láká na špičkové koncerty
světové kvality, samotné aktivity festivalu nabízí pestrou paletu čin-
ností a vzdělávání. Každý milovník kytary si najde na festivalu své.

„Letos to bylo neobyčejné setkání. V něčem jiné, výjimečné, vždy
to bývá skvělé, ale letos tam bylo něco navíc…“ vyprávěla do telefonu
romanticky má blízká kamarádka, která zná festival od prvopočátku,
tehdy se konal ještě v Trhových Svinech. Letošní „kulatý“ osmičkový
ročník byl opravdu v něčem výjimečný, jako nekonečná radost pedago-
gů i dětí, možná snad díky symbolu osmičky a nekonečna? Nebo to
byly jen puzzlíky, které do sebe skvěle zapadly? Za spoustu let pořádá-
ní různých kulturních akcí a festivalů už vím, že čím větší hvězda, tím
větší pokora. Čím úspěšnější muzikant, tím větší srdce. Ono to jde tak
nějak ruku v ruce, protože posluchači cítí, zda je tvorba upřímná a ze
srdce…

Každý, kdo Jihočeský kytarový festival kdy navštívil, ví, že se jedná
o festival svým obsahem jiný než jsou další obdobné akce. Festival se
odlišuje svým zaměřením na mladé kytaristy ze základních umělec-
kých škol, čímž nabízí inspirativní prostor pro jejich rozvoj. Většinu
festivalů navštěvují hlavně konzervatoristé a studenti akademií, ale zde
se sjíždí pedagogové hry na kytaru ze všech koutů Česka a spolu se svý-
mi žáky tráví 4 kytarové dny na jihu Čech. Kvalitu si však festival
udržuje na vysoké úrovni, nabízí koncerty světových špiček, jména,
která koncertují po celém světe. A s těmito mistry se mohou již třeba
osmiletí žáci ZUŠ potkávat na chodbách, povídat si s nimi a třeba mít i
soukromou hodinu.

Každý koncert je dramaturgicky jiný. Vždy je jeden zaměřen na při-
blížení a seznámení posluchačstva s dalšími žánry hry na kytaru. Chris-
tian Leonardo Zack, německo-chilská vycházející hvězda z Drážďan,
uvedl vesměs autorský koncert, kde kombinoval prvky fingerpicking,
flamenca, jazzu, latinsko-americké hudby. Celkový dojem umocnil
hrou na originální nástroje z vlastní dílny. Sólový klasický recitál, který
obsahoval i stěžejní díla pro kytaru, jako jsou 5 Praludií od Heitora
Villa-Lobose, letos precizně a s noblesou zahrál kytarista z Bosny a
Hercegoviny, vítěz mnoha a mnoha interpretačních soutěží, Sanel Re-
dziæ. Sobotní galakoncert obsáhlo mezinárodní kvarteto složené ze
skvělých pedagogů a kytaristů – Petra Saidla (ČR), Diamonda Cam-
pbella (Austrálie), Martina Schwarze (Rakousko) a Michala Nagyho
(Polsko). Koncert byl plný dokonale vystavěných frází, bohaté artiku-
lace a perfektní ukázky barevnosti nástroje. Zazněly úpravy členů
kvarteta včetně Janáčkova „Po zarostlém chodníčku“. Kulturně spol-
kový dům i krásné prostory zámeckého divadla byly vždy zcela plné.
Všechny koncerty si zasloužily dva přídavky a bohaté potlesky nadše-
ného publika.

To ale není vše. Mistrovské kurzy vedli všichni pozvaní umělci,
včetně Taťány Klánské a mé maličkosti. Navštívit jsme mohli výstavu
kytarářů, představení kytarové produkce několika vydavatelství a na-

kladatelství a prezentaci nových notových publikací od Milady Karez.
Důležitou součástí jsou i akreditované přednášky a workshopy pro pe-
dagogy hry na kytaru. Na svůj koncert navázal praktickým worksho-
pem Christian Zack. Během moderované besedy o metodice, didaktice
a hudbě vyprávěl skvělý pedagog Petr Saidl. Odbornou přednášku
o trémě a jak se jí nebát vedla hudební psycholožka Ena Stevanovic.
Nově jsme navázali spolupráci s Konzervatoří České Budějovice, a za-
tímco se pedagogové vzdělávali, jejich žáci byli zabaveni hudebními a
kytarovými hrami realizovanými studentkami této konzervatoře.

Součástí festivalu jsou i dva kytarové orchestry. Jeden je pro mladší
žáky, který každoročně vede Klára Ferenczi. Velký kytarový soubor,
kde si zahrají nejen starší žáci ZUŠ, konzervatoří a vysokých škol, ale i
jejich pedagogové, letos poprvé vedl Martin Schwarz. Nacvičil se soubo-
rem náročný repertoár vlastních úprav Antonia Brucknera. Celý tento ná-
cvik vyvrcholil koncertem orchestrů a účastníků v neděli odpoledne.

Letos jsme však měli ještě jednu novinku – křtili jsme skladbu! Po-
prvé v historii festivalu jsme požádali skladatele o zkomponování
skladby pro mladší kytarový soubor. Adam Pavlíček napsal dílo věno-
vané festivalu, přičemž vyšel vstříc mé prosbě o skladbu multižánro-
vou, efektní a s improvizačním dílem. Musím podotknout, že skladba
takového formátu je zcela ojedinělá. Premiéru jsme úspěšně realizovali
i s autorovými a mými improvizacemi v e moll.

Věřte nebo ne, příprava těch pár dní trvá někdy i více než rok. Zabe-
re to obrovské množství času, stovky telefonátů a emailů. Stojí za tím
několik důležitých lidí, kteří tvoří kostru toho všeho, ale ve finále se na
tom všem podílí tolik lidí, že to ani nejde spočítat. A obsah takového
festivalu? Bez dětí by to nešlo! Bez jejich učitelů by to nešlo! A to je ten
důvod, proč vždy po konci festivalu sedneme k počítači, píšeme články
a grantové zprávy a stanovujeme termín dalšího ročníku.

Takový festival je celkem specifickou záležitostí pro poměrně úz-
kou skupinu lidí, dětí a pedagogů. Není nás moc. Není tolik dětí, které
se ve své volnočasové aktivitě věnují něčemu kultivovanému, něčemu,
co rozvíjí ducha a rozdává radost sobě i okolí. O to více je to všechno
cennější. Každá taková romantická bytost potřebuje vědět, že není na
tom světě sama, ale že je nás takových více, co máme rádi hudbu, rádi
něco tvoříme a rádi předáváme radost. Že nám to samotným dělá ra-
dost. O to více potřebujeme pěstovat hudbu nejen kytarovou, ale jakou-
koli, protože pořekadlo „Co Čech, to muzikant“ není náhoda. Může za
to jeden hudební cestopisec, Charles Burney, který byl fascinován roz-
vojem hudby v českých zemích… To by bylo na celý další článek. Sys-
tém hudebního školství, který v České republice máme, je vcelku
ojedinělý koncept, jenž mnohdy považujeme za samozřejmost, ale ve
světe to samozřejmostí vůbec není. Díky za to, že v dětech pěstujete/me
vztah k umění, hudbě a kulturním hodnotám, které jsou, ať chceme nebo
ne, ruku v ruce s hodnotami morálními. A to je cennost nad zlato.

za Jihočeský kytarový festival dramaturg a vedoucí organizace
Karolína Vobořilová
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III. kolo Krajského poháru a pohár talentované mládeže v karate

Naši závodníci byli úspěšní v krajských soutěžích
V sobotu 5.10.2024 se konalo ve sportov-

ní hale v Horní Stropnici 3. kolo Krajského
poháru v karate a Krajského poháru talento-
vané mládeže v karate. Soutěží se celkem
účastnilo přes 180 závodníků z 12 oddílu Ji-
hočeského svazu karate. Soutěže organizoval
již po jedenácté oddíl karate Tělovýchovná
jednota Nové Hrady. Přítomné přivítal zá-
stupce Tělovýchovné jednoty Nové Hrady
pan Tomáš Dorotovič a předseda oddílu kara-
te Martin Hermann, který soutěž zahájil.

Výsledky našich závodníků v poháru talen-
tované mládeže: kata - souborná cvičení, kde
závodníci musí zacvičit technicky správně po-
vinnou sestavu složenou z postojů, krytů, úde-
rů a kopů proti imaginárním útočníkům. Proti
sobě nastupovali vždy dva soutěžící rozlišení
červenou (AKA) a modrou (AO) šerpou. Po
odcvičení obou závodníků se rozhodčí pomocí barevných praporků
přiklonili k barvě šerpy vítěze. Mezi mladšími žákyněmi zvítězila
Alice Vanišová, stříbrnou medaili vybojovala mezi staršími žačka-
mi Milana Satkoyeva, další stříbrnou pozici obsadil mezi staršími
žáky Lukáš Bartoška a bronz získal pro naše barvy Mykkailo Dra-
hun a také Marek Janovský v disciplíně kata.

Krajský pohár v karate: v disciplíně kata dorostenky obsadila kontu-
mačně 1. místo Nikola Morongová, mezi juniory zvítězil v disciplíně
kumite souboj dvojic David Macho ve váhové kategorii – 65 kg. V dis-
ciplíně kumite vybojoval Ondřej Morong stříbrnou medaili.

Gratuluji všem medailistům, děkuji všem našim závodníkům za
vzornou reprezentaci, trenérům za přípravu našich závodníků a rodi-
čům našich nejmladších soutěžícím za jejich podporu.

Martin Hermann, předseda oddílu karate

Stříbrnou medaili vybojovala v disciplíně kata starší žákyně Milana
Satkoyeva

Mykkailo Drahun získal bronzovou medaili v disciplíně kata ml. žáciV disciplíne kata ml.žákyně zvítězila Alice Vanišová

Trenéři a závodníci oddílu karate TJ Nové Hrady na III. kole Krajského poháru v karate

ME karate WUKF Varšava 9.–13.10 .2024
zleva Strnad, Šenkýř, Hermann, Sláma a Krebsová
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II. kolo Krajského poháru Beginer – karate v Písku
V disciplíně kata zvítězila Alice Vanišová

V neděli 27.10.2024 se v Písku konalo druhé kolo Krajského poháru Beginer Jihočeského svazu kara-
te Českého svazu karate z.s. Na soutěž se sjelo přes osmdesát nejmladších závodníků z deseti oddílů, kteří
se utkali v soutěži pro nejmladší závodníky.

Soutěž Beginer je koncipovaná tak aby formou hry připravila, co nejlépe technicky nejmladší závod-
ník na soutěže karate. Mohou se jí účastnit pouze děti do 13 let a jen do 7. Kyu (žlutý pásek včetně) tj. prv-
ní tři technické stupně v karate, tedy začátečníci. Soutěží se v disciplínách Kihon Ido – předepsaná
sestava technik skládající se z úderů, kopů, krytů a hmatů v různých postojích, buď na místě, nebo za po-
hybu v předepsaných postojích dle věkové kategorie. Dále pak je zde disciplína Agility, což je pře-
kážková dráha, kde děti plní úkoly nejen z překonání překážek na čas, ale také na určených místech
provádí údery a kopy na lapy. K atraktivní disciplíně patří super kop, kdy v určitém časovém intervalu
provádí závodník kopy na lapu na čas a hodnotí se počet, ale také technická správnost provedených kopů.
Žluté pásky (7. Kyu) soutěží ji v předepsaných sestavách kata a v souboji dvojic kumite, kde je zápas vel-
mi kontrolován rozhodčími a nedochází ke kontaktu.

Naší závodnici Alici Vanišové se podařilo zvítězit v disciplíně kata mladší žákyně a stříbrnou medaili
vybojovala v disciplíně agility.

Děkuji naší závodníci za vzornou reprezentaci oddílu a gratuluji k pěkným výsledkům. Děkuji také
trenérům a rodičům za jejich podporu a vedení.

Martin Hermann, předseda oddílu karate

I. kolo Krajského poháru Beginer
Karate v Albrechticích nad Vltavou

Alice Vanišová získal pro naše barvy stří-
brnou medaili v I. kole Krajského poháru kara-
te Beginer.

V sobotu 13.10.2024 se v areálu Krásná
louka v Albrechticích nad Vltavou konalo prv-
ní kolo Krajského poháru Beginer Jihočeské-
ho svazu karate Českého svazu karate z.s. Na
soutěž se sjelo přes sto nejmladších závodníků
z jedenácti oddílů, kteří se utkali v soutěži pro
nejmladší závodníky.

Soutěž Beginer je koncipovaná tak aby for-
mou hry připravila co nejlépe technicky nej-
mladší závodník na soutěže karate. Mohou se
jí účastnit pouze děti do 13 let a jen do 7. Kyu
(žlutý pásek včetně) tj. první tři technické
stupně v karate, tedy začátečníci. Soutěží se
v disciplínách Kihon Ido – předepsaná sesta-

va technik skládající se z úderů, kopů, krytů a
hmatů v různých postojích, buď na místě, nebo
za pohybu v předepsaných postojích dle věko-
vé kategorie. Dále pak je zde disciplína Agility,
což je překážková dráha, kde děti plní úkoly ne-
jen z překonání překážek na čas, ale také na ur-
čených místech provádí údery a kopy na lapy.
K atraktivní disciplíně patří super kop, kdy
v určitém časovém intervalu provádí závodník
kopy na lapu na čas a hodnotí se počet, ale také
technická správnost provedených kopů. Žluté
pásky (7. Kyu) soutěží ji v předepsaných sesta-
vách kata a v souboji dvojic kumite, kde je zá-
pas velmi kontrolován rozhodčími a nedochází
ke kontaktu. Naše závodnice Alice Vanišová
vybojovala v silné konkurenci stříbrnou me-
daili v kategorii kata mladší žákyně.

Gratuluji naší reprezentantce, děkuji všem
závodníkům za vzornou reprezentaci oddílu.
Děkuji také trenérům a rodičům za jejich pod-
poru a vedení.

Martin Hermann, předseda oddílu karate

Alice Vanišová vybojovala stříbrnou medaili
v disciplíně kata mladší žákyně

MISTROVSTVÍ EVROPY V KARATE WUKF 2024 VARŠAVA
Český kata tým mužů vybojoval stříbrnou medaili na evropském šampionátu

Ve dnech 9.–13. října 2024 se v polské Varšavě pod záštitou World
Union of Karate Federations konalo 14. Mistrovství Evropy v karate.
Tohoto šampionátu se účastnilo 1725 závodníků z 25 zemí.

S výpravou státní české reprezentace WUKF odjeli také jihočeští
karatisté. Na toto mistrovství byli nominováni vedením české reprezen-
tace WUKF za výsledky na šampionátech v loňském roce.

V disciplíně kata týmů mužů (+34 let) vybojoval český tým ve
složení Martin Hermann, David Šenkýř a Martin Sláma stříbrnou me-
daili. Náš tým skončil za vítězným anglickým týmem, když v semifiná-
le porazil jiné družstvo anglické reprezentace. V této disciplíně se
hodnotí synchronizace všech členů týmu a samozřejmě technická bez-
chybnost zacvičené povinné sestavy složené z postojů, krytů, úderů a
kopů. V soutěži jednotlivců v disciplíně kata muži (+50 let, 19 závodní-
ků) vybojoval Martin Hermann stříbrnou medaili.

Jihočeští závodníci z oddílů TJ Karate Nové Hrady a SKP České
Budějovice přiváží z Mistrovství Evropy nejen cenné kovy, ale také ne-
ocenitelné zkušenosti, které budou předávat našim členům na tréninku.

Děkuji za spolupráci v týmu a vzornou reprezentaci v zahraničí.
Martin Hermann, předseda oddílu Karate Nové Hrady Martin Hermann vybojoval stříbro v kata muži + 50 let masters
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UZÁVĚRKA
dalšího vydání

Novohradského zpravodaje
je 19. listopadu 2024

Své příspěvky můžete zasílat
na adresu: kic@novehrady.cz

KDO INZERUJE, TEN PROSPERUJE!
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